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ВІДКРИТЕ ЗВЕРНЕННЯ

КОЛЕКТИВУ «ЕНЕРГОАТОМА»

Шановні народні депутати, «автори» законопроєкту №4624
про випуск ОВДП для «Енергоатома».

Вдячні вам за «турботу». Проте воліємо відмовитися грати з
вами в наперстки. Подання законопроєкту, за який ви насправді
не збираєтеся голосувати, — це спроба відвернути увагу та
обгрунтувати дерибан 10 млрд грн кредиту держбанків на
користь «зеленої» генерації. Ми розуміємо: той шалений тиск на
НКРЕКП та ДП «Гарантований покупець», який ви організували
разом з вашими господарями, повинен принести результат.
Інакше ви залишитеся без премії. Така вона — політична коруп-
ція в Україні.

Ми розуміємо, що ви поливатимете брудом «Енергоатом»,
допоки туди не прийде зручний для вас керівник і не погодиться
зупинити ядерні реактори. Ми розуміємо, що державні інтереси
та успішне майбутнє України — це не про вас. Вам не цікаво, як
найбільший виробник електроенергії та оператор ядерних уста-
новок виживає в умовах дискримінації, тривалого накопичення
боргів за поставлену електроенергію (вже понад 24 млрд грн), як
забезпечує ядерну безпеку та стабільну роботу енергоблоків.
Натомість вам цікаво, як ще більше за рахунок «Енергоатома»
через працюючий на вас ГарПок профінансувати абсолютно
збиткову та паразитуючу на благополуччі українців схему роботи
«зеленої» енергетики. Вам важливо заробити тут і зараз — поки
держава слабка та не здатна захистити власні інтереси. Ви знає-
те, що зароблені «важкою» працею у Верховній Раді гроші
дадуть вам змогу придбати елітні будинки й автівки, відпочинок
та розваги.

Ваші діти й онуки вчитимуться і житимуть за кордоном. Чи
тішитиме все це вас, коли докори сумління, чи то пак його
залишків, нагадуватимуть вам:

— про важкі та нині не передбачувані наслідки пролобійова-
них вами  рішень;

— про зухвалу та ницу брехню, що ви її ретранслювали на
догоду вашим господарям та розповсюджували у ЗМІ за чималі
гроші;

— про важку долю України, яка відмовилася від дешевої еко-
логічно чистої ядерної енергетики на користь так само екологіч-
но чистої, але вдесятеро дорожчої «зеленої» енергії під схвальні
оплески зарубіжних кредиторів і відчай власних громадян;

— зрештою, про те, що ви були зброєю у гібридній війні
задля знищення України?

Втім, ми впевнені, всього цього не станеться. Соціальний
ліфт, що підніс вас до владного Олімпу, зробивши народними
депутатами, невдовзі опустить вас на грішну землю. Відпо-
відальність за руйнування ядерної енергетики, що є тяжким зло-
чином, вас наздожене. Якщо не в Україні, то за кордоном.
Міжнародне співтовариство чудово розуміє всі ризики і буде
поінформовано про осіб, які їх провокують. Атомники здатні
постояти за свою країну, за її ядерну безпеку та за себе!
Від імені колективу НАЕК «Енергоатом»
т.в.о. президента Петро КОТІН,
голова профспілкової організації Олексій ЛИЧ

Не дамо зруйнувати
ядерну енергетику!

ОХОРОНА ЗДОРОВ’Я АТОМНИКІВ

НА ЗАХИСТІ ЗАКОННИХ ПРАВ ТА ІНТЕРЕСІВ СПІЛЧАН

19 січня 2021 року за ініціативи
Профспілки працівників атомної енерге-
тики та промисловості України відбулася
робоча зустріч Голови Атомпрофспілки
Валерія Матова із заступником Міністра
захисту довкілля та природних ресурсів
України Олександром Краснолуцьким. У
зустрічі також взяли участь заступник
Голови Атомпрофспілки Павло Прудні-
ков та заступниця завідувачки колектив-
но-договірної та правової роботи Атом-
профспілки Олександра Кравчук, які
напередодні побували у трудових колек-
тивах Національних природних парків
«Вижницький» та «Північне Поділля» і на
місцях ознайомилися з проблемами
природоохоронних установ, що перебу-
вають у сфері впливу Атомпрофспілки. А
також поспілкувалися з головою первин-
ної профспілкової організації НПП «Чере-
моський».

На зустрічі з Олександром Краснолуць-
ким профспілковці переказали вимоги ко-
лективів і порушили питання необхідності
корегування кадрової, фінансової та органі-
заційної політики Міністерства стосовно
Національних природних парків України.

На запитання, чому Міністерство скасу-
вало порядок проведення конкурсних відбо-
рів на керівні посади до НПП, заступник
міністра відповів, що конкурси з відбору
керівників установ природно-заповідного
фонду скасовано з огляду на існуючі розбіж-
ності із законодавством і що поновлено їх не
буде. Міндовкілля керуватиметься загаль-
ним порядком, затвердженим Кабінетом Мі-
ністрів України.

Було досягнуто домовленості, що до
складу конкурсної комісії, яка розглядатиме

кандидатуру на посаду директора Парку,
має входити представник Атомпрофспілки,
який зможе висловити або прокоментувати
думку трудового колективу, поставити від-
повідні запитання.

Що стосується НПП «Вижницький», то
протягом місяця буде оголошено конкурс,
на якому й відберуть кандидатуру на поса-
ду директора. Уже є декілька кандидатів.
А щодо НПП «Черемоський», тут конкурс
уже відбувся і, за словами Олександра
Краснолуцького, його результати не пере-
глядатимуть.

У ситуації, що склалася у НПП «Північне
Поділля» стосовно діючого директора,
заступник Міністра попросив не розпочина-
ти наміченої трудовим колективом акції
протесту. Він пообіцяв, що протягом тижня
буде підготовлено наказ про звільнення
керівника Парку Андрія Кийка з формулю-
ванням «на вимогу виборного профспілко-
вого органу».

Ця вимога трудового колективу розгля-
далася протягом року і була підтримана ЦК
Атомпрофспілки. Директор порушував тру-
дове законодавство, закони України «Про
оплату праці», «Про профспілки», пере-
шкоджав профспілковій діяльності, переслі-
дував профактивістів. Нарешті крапку у
протистоянні трудового колективу і дирек-
тора має бути поставлено.

З приводу питання належного фінансу-
вання Національних природних парків Ук-
раїни Олександр Краснолуцький вказав на
складність його вирішення в умовах уже
прийнятого держбюджету. Але поінформу-
вав, що цього року для працівників уста-
нов природно-заповідного фонду заробітну
плату буде підвищено на 30 відсотків.

На вимогу Атомпрофспілки відкореговуються кадрові питання

А тим часом директор
НПП «Північне Поділля»
вдався до розправи над
працівниками, не згідними з
його методами керування,
повідомляє голова первин-
ної профспілкової організа-
ції НПП «Північне Поділля»
Сергій ТИМКЕВИЧ.

У середу, 20 січня, пра-
цівникам установи, зокрема
старшому науковому співро-
бітникові Володимирові Ба-
точенкові, наукові праці якого
відомі не лише в Україні, а й у
багатьох європейських дер-
жавах, та який працює в уста-
нові від дня її заснування,
директор Кийко зачитав на-

каз про його звільнення з 29
січня 2021 року. Також такий
наказ був зачитаний директо-
ром Кийком і начальникові
відділу рекреації Михайлові
Шишці.

Підставою для звільнення
зазначених працівників стало
те, що вони, начебто, не ба-
жають працювати при, так би
мовити, зміні істотних умов
праці в установі, а відтак від-
мовилися підписувати нові
посадові інструкції, в яких
директор Кийко А. спеціаль-
но прописав надмірну кіль-
кість не властивих поса-
дам функцій. Насправді таке
звільнення є через їх грома-

дянську позицію. Свого часу
Володимир Баточенко звер-
нувся у правоохоронні ор-
гани щодо, як на його дум-
ку, неправомірної розтрати
бюджетних коштів дирекцією
НПП «Північне Поділля» та
до профільного Міністерства
щодо діяльності науково-тех-
нічної ради (НТР) установи з
пропозицією скасувати її рі-
шення.

Михайло Шишка, як гро-
мадський журналіст, опублі-
кував у засобах масової ін-
формації декілька матеріалів
про недолуге керування уста-
новою паном Кийком А. та
його заступником Лиликом В.,
про корупційну діяльність ос-
таннього, що була визнана
Бродівським районним судом
Львівської області, а по су-
ті — Іменем України, проти-
правною. 

І ось директор НПП «Пів-
нічне Поділля» Кийко А. та його
заступник Лилик В., за під-
тримки провідного фахівця з
кадрів Ковбаси В., схоже, про-
читавши на офіційній сторінці
Атомпрофспілки у ФБ про
найближчим часом звільнення
з формулюванням «на вимогу
виборного профспілкового
органу», зціпивши зуби, поча-
ли звільняти активних праців-
ників з метою — щоб інші у
страху були.

Пандемія захворювання
на Covid-19 стала справжнім
викликом для України. Не ви-
няток і місто-супутник Рів-
ненської АЕС у складі Варась-
кої об’єднаної територіальної
громади, де немає власних
лабораторій, через що лікарі
змушені передавати зразки
тестів на коронавірус до Рів-
ного, що суттєво збільшує час
очікування результатів і є ма-
лоефективним для зупинення
поширення хвороби.

Для створення у Вараші
потужного центру молекуляр-
но-генетичних досліджень,
що досі було доступно меш-
канцям громади лише в об-
ласних центрах, свої сили
об’єднали Рівненська АЕС та її
первинна профспілкова орга-
нізація (ППО РАЕС) спільно з
Вараською міською радою та
її комунальним некомерцій-
ним підприємством «Варась-
ка багатопрофільна лікарня».
З листопада минулого року
у відповідному складі було
створено робочу групу, яка
щотижня обговорювала на
нарадах поточний стан справ
та ухвалювала потрібні рішен-

ня щодо створення ПЛР-ла-
бораторії у частині приміщень
будівлі інфекційного відділен-
ня Вараської багатопрофіль-
ної лікарні.

Облаштування приміщен-
ня для майбутньої лабораторії
вартістю 5,5 млн гривень пла-
нується провести за рахунок
коштів міської громади та за
стандартами біологічної без-
пеки, відповідно до правил
влаштування і безпеки робо-
ти в лабораторіях мікробіоло-
гічного профілю. Попередньо
медики пройшли відповідну
фахову підготовку, а також
визначили перелік основного
необхідного обладнання. Йо-
го закупівлю на суму 1,9 млн
гривень здійснила ППО РАЕС
за фінансової підтримки ППО
НАЕК «Енергоатом».

За словами голови ППО
РАЕС Івана Мельника, наразі
все обладнання закуплено та
перебуває у постачальника,
адже очікує готовності при-
міщення майбутньої лабора-
торії відповідно до всіх ви-
мог. У свою чергу, директор
Вараської багатопрофільної
лікарні Тетяна Латишенко

звертає увагу на те, що на
сьогодні узгоджуються всі
робочі моменти щодо ре-
монтних робіт з підрядною ор-
ганізацією. «Тут можна буде
проводити не лише ПЛР-тес-
тування на коронавірус, а й
діагностику інших вірусних
та інфекційних захворювань.
Нова сучасна лабораторія
розпочне свою роботу вже
у лютому–березні цього ро-
ку», — коментує Тетяна Ла-
тишенко.

Варто зазначити, від по-
чатку оголошення в Україні
пандемії коронавірусної хво-
роби адміністрація і ППО Рів-
ненської АЕС постійно «три-

мають руку на пульсі» подій,
вживаючи усіх необхідних
протиепідемічних заходів. З
березня 2020 року для убез-
печення персоналу електро-
станції ППО РАЕС передано
на підприємство дезінфікуючі
тунелі, імунологічний аналіза-
тор, антиген-тести та тести
для діагностики коронавірус-
ної хвороби айхрома, респі-
ратори і маски різних типів,
рукавички та захисні окуляри.
«Ми й надалі відстежуватиме-
мо епідеміологічну ситуацію
та за можливістю надавати-
мемо необхідну допомогу», —
наголошує Іван Мельник.

Юлія КУЛАЄВА

Перша ПЛР-лабораторія у місті-супутнику РАЕС
За ініціативи адміністрації Рівненської АЕС у місті-супут-

нику буде створено першу ПЛР-лабораторію на базі
Вараської багатопрофільної лікарні. Все необхідне облад-
нання для неї вже закуплено атомниками.
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

ОХОРОНА ЗДОРОВ’Я АТОМНИКІВ

Від початку запровад-
ження карантинних заходів,
спрямованих на протидію
коронавірусній хворобі, ро-
бота закладу здійснюється
з дотриманням усіх відпо-
відних вимог. У санаторії-
профілакторії обов’язковим
є виконання маскового ре-
жиму, дезінфекція примі-
щень, поверхонь, викорис-
тання антисептичних засобів.
Зокрема, графік відвідуван-
ня СП розроблено таким
чином, аби максимально
зменшити контакти між від-
відувачами.

За словами головного лі-
каря санаторію-профілакто-
рію РАЕС Світлани Слободі-
ної, упродовж двох останніх
років у закладі відбулося чи-
мало змін: «У 2019 році сила-
ми персоналу ремонтно-бу-
дівельного цеху РАЕС було
відремонтовано на третьо-
му поверсі кімнати для від-
починку відвідувачів та ко-
ридор. У 2020-му — уже на
другому поверсі здійснено
ремонт усіх кабінетів і кори-
дору. Замінювалася сантех-
ніка, електрика, проводи-
лись опоряджувальні роботи.

Якщо буде фінансування,
плануємо цьогоріч відре-
монтувати приміщення на
першому поверсі у відділенні
водолікування із заміною
плитки, сантехніки, електри-
ки тощо.

Нині в закладі вико-
ристовується понад 100 різ-
номанітних фізіотерапев-
тичних апаратів. З’явилося
нове обладнання — апарат
ударно-хвильової терапії.
«Він здатний генерувати ви-
промінювання з відмінними

проникаючими характерис-
тиками і надавати профілак-
тичну й терапевтичну дію на
кісткові, хрящові та м’язові
тканини. Завдяки застосу-
ванню ударної хвилі норма-
лізуються метаболічні про-
цеси, поліпшується кровотік,
прискорюються процеси
регенерації на клітинному
рівні, розбиваються різні
кальциновані відкладення у
м’язовій тканині, а також
нетипові кісткові утворення
(наприклад, п’яткова шпо-

ра)», — наголосила Світла-
на Слободіна.

Для охочих скористати-
ся послугами закладу до

кінця року заплановано про-
вести 13 заїздів.

Вікторія ШЕЙКІНА
Фото Надії ТИМОФЄЄНКО

Гарний ремонт,
нове обладнання

Санаторій-профілакторій (СП) — структурний під-
розділ Рівненської АЕС, який уже понад 40 років забез-
печує якісну медичну реабілітацію персоналу електро-
станції без відриву від виробництва. Виклики світової
пандемії коронавірусу змусили персонал закладу під-
лаштовуватися до нових вимог часу та переформатува-
ти свою роботу відповідно до карантинних обмежень.

На Запорізькій АЕС з’яви-
лися пристрої лабораторного
аналізу IChroma для проведен-
ня тестування на визначення
антигену вірусу SARS Cov-2 та
анти-КОВІД антитіл класу IqM
та IqG у крові. Один розміщено
у профілакторії, інший — у від-
ділі охорони здоров’я, тобто на
території підприємства.

За словами заступника на-
чальника відділу охорони здо-
ров’я Надії Хантицької, це об-
ладнання використовується для

швидкого (15-20 хвилин) визна-
чення вірусу в організмі людини.
Медперсонал почергово озна-
йомився з його експлуатацією.
Перші результати тестів пройшли
додаткову перевірку на підтвер-
дження відповідності в іншій лабо-
раторії.

Звісно, мати таку міні-лабора-
торію на підприємстві, зважаючи
на обставини сьогодення, не про-
сто зручно, а й необхідно. Вона
допоможе у швидкій діагностиці
та оперативному встановленні

попереднього діагнозу. За допо-
могою мазка із носоглотки визна-
чатимуться антигени, а в аналізах
крові — антитіла.

У процесі навчального етапу
використання нових міні-лабора-
торій медичний персонал особис-
то пройшов тестування. Такі ана-
лізи тепер проводитимуться,
насамперед, для персоналу зі
скаргами на респіраторно-вірусні
симптоми. А це, у свою чергу,
дасть можливість  швидко відслід-
ковувати контактних хворих.

Головний лікар профілакто-
рію-санаторію Ірина Зубарєва та-
кож зазначила, що обладнання та

медперсонал готові до роботи.
Працюватимуть за протоколом.

Такі пристрої придбані проф-
спілковим комітетом «Енергоато-
ма» для всіх АЕС України, розповів
заступник голови профспілкової
організації Володимир Ротер-
ман. Крім цього, профспілковий
комітет Запорізької АЕС подбав
про жителів Енергодара та пере-
дав у медико-санітарну частину
більш функціональну лабораторію
для діагностики на COVID. Нара-
зі йде підготовка приміщення для
її розташування та навчання пер-
соналу.

Юлія ТКАЧУК

Міні-лабораторії для тестування на COVID

СОЦІАЛЬНА ДОПОМОГА ФЕДЕРАЦІЯ ПРОФСПІЛОК УКРАЇНИ ВИМАГАЄ

До журналістів звер-
нулися Голова Федерації
профспілок України Григорій
Осовий, Голова Федера-
ції транспортників України,
Голова Профспілки заліз-
ничників і транспортних бу-
дівельників Вадим Буб-
няк, заступник Голови ФПУ
Олександр Шубін, представ-
ник ГО «Соціальний рух»
Олексій Громов та ін.

Спікери наголосили, що
ціни на природний газ та
тарифи на електричну енер-
гію і комунальні послуги
значно перевищують еко-

номічно обґрунтований рі-
вень та не відповідають фак-
тичному рівню доходів насе-
лення.

Представники профспі-
лок приєдналися до «хвилі
гніву», ініційованої громад-
ськими організаціями, що
прокотилася всією країною,
визначили свою позицію
на засіданні Президії ФПУ
14 січня та направили звер-
нення до влади.

Для виходу з кризової
ситуації ФПУ пропонує  від-
новити державне регулю-
вання цін для населення, як

на ринку природного газу,
так і на ринку електроенергії,
щонайменше до моменту
стабілізації економіки і внес-
ти відповідні зміни до зако-
нодавства. Верховній Раді
переглянути державну полі-
тику ціноутворення в енер-
гетичному секторі, прийняти
рішення про посилення соці-
ального захисту населення
в умовах запровадження
енергоринку, а також пере-
глянути засади створення і
діяльності наглядових рад
державних підприємств і ор-
ганізацій.

У разі невиконання вла-
дою зазначених вимог до
1 лютого ц.р. ФПУ мобілі-
зує своїх прихильників і
вдасться до масових про-
тестних дій.

Повернути державне регулювання цін
на газ і пільговий тариф на електрику

Підвищення цін на газ і тарифів на електроенергію —
нахабний крок влади, до чого більшість людей виявили-
ся не підготовленими, що засвідчують протести в бага-
тьох регіонах України. На цьому наголошувалось у вис-
тупах учасників прес-конференції 21 січня в
Інформаційній агенції «УНІАН».

Затверджено нову тарифну ставку
для розрахунку зарплат співробітникам
бюджетної сфери. Коментуючи це рі-
шення, прийняте 20 січня ц.р. на засі-
данні КМУ, Голова СПО об’єднань проф-
спілок, Голова ФПУ Григорій Осовий
назвав його вкрай важливим та необхід-
ним кроком для підвищення з 1 січня
2021 року зарплат бюджетників.

Він нагадав, що СПО профспілок звер-
тався до Уряду з пропозицією прискорити
прийняття відповідної постанови. І ось на-
решті з’явилася правова підоснова для
збільшення вже у січні на 20% зарплат вчи-
телів, як це передбачено Держбюджетом
на 2021 рік.

А наступне таке підвищення — ще на
10% — заплановане з 1 грудня ц.р. Таким
чином, загалом до кінця поточного року
збільшення посадових окладів працівників
установ, закладів та організацій окремих
галузей бюджетної сфери порівняно з
попереднім роком становитиме 30%. Як
запевнив глава Уряду, це забезпечено
фінансами, у бюджеті також закладено
гроші для підвищення зарплат медикам —
на 30% уже цьогоріч.

Григорій Осовий підкреслив, що за-
значений нормативно-правовий акт при-
йнято з урахуванням того, що СПО проф-
спілок послідовно виступав за підвищення
тарифної ставки працівника І-го розряду
єдиної тарифної сітки з початку 2021 року
до 2670 грн на місяць, а з 1 грудня — до
2893 грн.

— Перемовини щодо цього відбували-
ся між профспілками та урядовцями ще на
етапі формування проєкту державного
бюджету на 2021 рік, — сказав він. — На
виконання норм чинної Генеральної угоди
та згідно із домовленостями у рамках соці-
ального діалогу профспілки наполягали,
щоб співвідношення між розміром першого
тарифного розряду і мінімальною зарпла-
тою, яке у 2020 році становило 44,5%, у
бюджеті на 2021 рік не зменшувалось.
Профспілки пропонують розмір тарифної
ставки першого розряду поступово набли-
жувати до мінімальної зарплати і прожит-
кового мінімуму. Тому, з огляду на те, що з
1 січня 2021 року мінімальна зарплата в
Україні зросла до 6 тисяч грн, а з 1 грудня
2021 року її планують підвищити до 6500
гривень, з’явилися зазначені показники
збільшення тарифної ставки.

— Перспективним завданням для
профспілок залишається забезпечен-
ня подальшого зближення тарифної
ставки працівників бюджетної сфери з
розміром фактичного прожиткового
мінімуму та мінімальною зарплатою,
— зауважив Голова ФПУ. Зважаючи на те,
що динаміка зростання цін наразі є висо-
кою, що також пов’язано і з підвищенням з
початку року цін і тарифів на послуги ЖКГ
для населення, профспілки наполягати-
муть  на перегляді розміру мінімальної зар-
плати та її підвищенні не з 1 грудня ц.р.,
а вже з 1 липня 2021 року.

Олексій КОРЕЦЬКИЙ

Бюджетникам підвищено зарплати

Незважаючи на те, що,
починаючи з 2013 року, за-
кон забороняє державним
підприємствам займатися
благодійністю, цю місію дав-
но вже взяв на себе колек-
тив атомної станції. Понад
25 років южноукраїнські
атомники допомагають Ра-
цинській школі-інтернату, 7
років — Березківській, де-
сять — Южноукраїнсько-
му Центру соціально-психо-
логічної реабілітації дітей,
позбавлених батьківської
опіки і таких, що потрапили у
складні життєві обставини.
Через активістів профспіл-
ковий комітет систематично
організовує збір коштів і ре-

чей для вихованців цих зак-
ладів.

Ветеранські організації
теж уже багато років перебу-
вають у полі зору атомників.
Одинадцятий рік вони ак-
тивно беруть участь в акції
«Ветеран» і перераховують
кошти зі своєї заробітної
плати на підтримку людей
похилого віку. 2020 року
57% працівників АЕС взяли
участь у акції «Ветеран» і
закумулювали на благодійні
цілі 780 тисяч 285 гривень.

У січні нинішнього року
вже 65% працівників енерго-
комплексу написали заяви
і готові допомагати вете-
ранським організаціям. За

прогнозами, у 2021 році за-
гальна сума допомоги ста-
новитиме 951 тисячу 360
гривень. Приєднатися до ак-
ції можна у будь-який час,
тож переконані, що вийдемо
на мільйон».

Оксана МІСЮКЕВИЧ

Благодійність — візитівка ЮУАЕС!
«2020 рік видався надзвичайно важким. Це всі відчу-

ли на собі. Але життя триває, атомна станція працює,
персонал залишається вірним своїм традиціям усупе-
реч будь-яким негараздам, — каже начальник відділу
соціального розвитку ВП ЮУАЕС Валерій Кичак.

АТОМНІ НОВИНИ

Під час зустрічі керівниц-
тва «Енергоатома» та КПІ та-
кож було обговорено по-
глиблення співпраці у сфері
підготовки спеціалістів для
ядерної енергетики України, у
тому числі запровадження
дуальної форми освіти та інші
нові підходи до підготовки
кадрів.

Петро Котін запропонував
керівництву КПІ активніше
використовувати у навчаль-
ному процесі потенціал уч-
бово-тренувальних центрів
(УТЦ) українських АЕС, пере-
дусім унікальних можливос-

тей Центру підготовки ре-
монтного персоналу нав-
чально-тренувального цент-
ру (Корпус «Г») Запорізької
АЕС.

Нагадаємо, що Корпус
«Г» має спеціалізовані нав-
чальні лабораторії з різних
напрямів. У залізобетонно-
му ядрі споруди, яке імітує
гермозону енергоблока типу
ВВЕР-1000, змонтовано уні-
кальний тренажерний комп-
лекс, до складу якого входять
основне обладнання четвер-
тої петлі реакторної установ-
ки, а також обладнання та

системи, що забезпечують
розбирання/збирання реак-
тора, перевантаження ядер-
ного палива, стенд для ви-
пробування приводів систе-
ми управління захисту (СУЗ)
реактора.

Керівники також обгово-
рили перспективи викорис-
тання у навчальному процесі
КПІ спеціального тренаже-
ра для підготовки майбутніх
атомників. Проєкт впровад-
ження в Україні навчального
тренажера для фахівців АЕС
реалізується НАЕК «Енерго-
атом» та Аргонською націо-
нальною лабораторією (один
з провідних дослідницьких
центрів США) за підтрим-
ки Міністерства енергетики
США (U.S DOE). Тренажер є
спеціалізованим програмним
комплексом, що моделює
процеси, технологічні систе-
ми, обладнання та системи
управління атомним енерго-
блоком при різних умовах
експлуатації АЕС.

«Енергоатом» подарував
КПІ обладнання комп’ютер-
ного класу на 12 робочих
місць, яке буде встановле-
но на кафедрі АЕС тепло-
енергетичного факультету
Національного технічного уні-
верситету.

Готувати кадри для АЕС

Керівник НАЕК «Енергоатом» Петро Котін та ректор
Національного технічного університету України «Київсь-
кий політехнічний інститут імені Ігоря Сікорського» (КПІ)
Михайло Згуровський підписали Угоду про науково-тех-
нічне співробітництво.
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Існування профспілкового руху в Україні — це ознака рівня цивілізованості держави

НА ЗАХИСТІ ЗАКОННИХ ПРАВ ТА ІНТЕРЕСІВ СПІЛЧАН

Нинішній виконувач обо-
в’язків директора Парку Віта-
лій Стратій, якому дісталася
«спадщина» у плачевному ста-
ні після попереднього ке-
рівництва, підсумовував усе
сказане працівниками, зазна-
чивши, що матеріально-тех-
нічне забезпечення служби
державної охорони — це сьо-
годні одне з найголовніших
завдань. «У них умови — на-
ближені до екстремальних.
Але ні форменим одягом, ні

зброєю, ні транспортними за-
собами, ні засобами комуніка-
ції, щоб активно реагувати на
виклики та загрози, які є у
природно-заповідному фонді,
працівники не забезпечені, —
каже Віталій Іванович. — Те-
риторія нашого Парку на 90%
вкрита лісами. Для нас це
об’єкт охорони, а для місцево-
го населення, підприємців —
джерело ведення бізнесу, для
декого — і виживання. Люди
тут постійно заготовляли дро-
ва, використовували дереви-
ну для спорудження госпо-
дарських будівель. І не завжди
ця потреба реалізовується
законним шляхом. Виникає
проблема з незаконними руб-
ками.

Природоохоронні органи
не належним чином прово-
дять слідство, порушники за-
лишаються поза увагою зако-
ну, а вся шкода, заподіяна
навколишньому середовищу,
покладається у вигляді штра-
фів на Парк. Це тягнеться з
2015 року і створює небезпеч-
ний прецедент, порубки лісу
триватимуть, бо відповідаль-
ність за це несе тільки майстер
з охорони природи, котрий
працює з 8-ї до 17-ї години,
у нього немає цілодобового

чергування. Майстрові припи-
сують халатність, а фактичних
злочинців ніхто навіть не нама-
гається шукати».

Загальна проблема у при-
родоохоронній установі —
низький рівень заробітної пла-
ти. Оклади працівників наба-
гато нижчі від мінімальної
зарплати. Оклад — 2400 грн
при мінімальній — 6000 грн.
Навіть та надбавка, що перед-
бачена законодавством за
роботу в умовах гірської міс-
цевості, «поглинається» «міні-
малкою». Все нараховується
від окладу.

Щоб забезпечити науко-
во-дослідний напрям роботи у
Парку, потрібні сучасні техніч-
ні засоби, тоді можна буде
моделювати розвиток терито-
рії на майбутнє. Від безгро-
шів’я страждає і рекреаційна
діяльність, чимало будівель не
введені в експлуатацію, бо до
кінця не облаштовані, вони
втрачають свій первісний стан
і вже потребують ремонту.

Усі розуміють, що Націо-
нальний природний парк — це
державна бюджетна установа.
Йому потрібне фінансуван-
ня на розвиток, бо власни-
ми коштами та заробітками
справлятися важко. А якщо ці
заробітки ще й поглинають
штрафні санкції?! 

Начальник відділу держав-
ної охорони природно-запо-
відного фонду «Вижницького»
Василь Товарницький, який
працює в Парку 11 років, роз-
повів, що їхньою установою
уже сплачено понад 4 млн грн
штрафів. І ще стільки само
залишилося сплатити. «І ніхто
не втручається — ні профільне
Міністерство, ні правоохорон-
ні органи, їх не цікавить, як

державна установа виплачує
такі штрафи! — обурюється
Василь Фокович. — Ми поча-
ли виносити незаконні рубки
на загал, скликали збори, вис-
тавляли все у соцмережі, щоб
проблема набула розголосу,
щоб крадіям стало неком-
фортно, адже їм потрібна
«тиша». При старій команді в
Парку рубали від 15 до 25
тисяч кубів лісу на рік. За ос-
танній рік ця цифра — 700 ку-
бів. Є різниця?»

Ще один камінь спотикан-
ня для природоохоронної
установи — приведення у від-
повідність документації на
право постійного користуван-
ня землею. Є акт старого дер-
жавного зразка, але треба
виготовити новий, згідно з
чинним законодавством. Це
дороговартісна процедура,
таких коштів у Парку немає.
Але без визначення чітких
меж НПП, без документації на
землю, без присвоєння кадас-
трових номерів тут навіть не
можуть здати в експлуатацію
уже побудовані рекреаційні
будиночки.

Важлива й кадрова про-
блема, особливо з майстра-
ми охорони природи. Якщо
у Вижницькому природоохо-
ронному науково-дослідному
відділенні 7 майстрів обслу-
говують 7 обходів, то у Со-
лонецькому на 13 обходів —
10 охоронців лісу. «Це вже
площа не 300–400 гектарів,
а майже тисяча! Відповідаль-
ність — величезна, — каже
заступник начальника Соло-
нецького ПНДВ Віктор Андрій-
чук. — У касира в магазині хоч
є грати на вікнах, а у нашого
майстра що? Навіть колючого
дроту в лісі немає. Населення
йде у ліс, бо треба вижива-
ти. Одне спиляне дерево на
чорному ринку коштує три
тисячі грн, а за пеньок від
нього у лісі — штраф у сумі
понад шість тисяч грн». 

У НПП «Вижницький» лю-
ди вміють і хочуть працювати.
Але треба допомогти їм ви-
рватись із того замкненого
кола, в яке потрапили завдяки

недолугому керівництву, зав-
дяки байдужості до їхніх про-
блем з боку держави.

Людмила ГАП’ЮК
Фото автора

У ЗАМКНЕНОМУ КОЛІ
перебувають ось уже 5 років працівники НПП «Вижницький», «завдячуючи»
штрафам, що їх накладає на їхню природоохоронну установу екологічна служба

Непідйомні суми, які змушений виплачувати Парк,
не дають  йому можливості ні нормально функціонува-
ти, ні розвиватися. Але це лишень одне із питань, на
якому наголошували працівники «Вижницького». Його
керівництво запросило представників Атомпрофспілки
допомогти розібратися з проблемами, що накопичили-
ся в установі, трудовий колектив якої перебуває у сфері
впливу профспілки атомників. 

Ми побували, практично, в усіх підрозділах цього
Національного природного парку, розмовляли з його
керівництвом, з керівниками та фахівцями відділів —
реакреації, обліку та звітності, бухгалтерії, економічно-
го, науки та екологічної освіти, поїхали у Солонецьке та
Вижницьке природоохоронні науково-дослідні відді-
лення. Й усюди люди просили про допомогу. 

Виконувач обов’язків директо-

ра Парку Віталій СТРАТІЙ

Колектив Вижницького природоохоронного відділення 

Колектив Солонецького природоохоронного відділення

Працівники відділів обліку і звітності та економічного: провідний бухгал-

тер Ольга БУЖОРА, економіст з бухгалтерського обліку і аналізу госпо-

дарської діяльності Тамара ДУТКА, начальник економічного відділу

Надія ПЕТРУНЯ, заступник головного бухгалтера Анжеліка АНТУФ’ЄВА,

головний бухгалтер Леся ЧЕПЕЛЮК, провідний економіст Михайло

ТУРЄВ. «Щоб спокійно жити і працювати, нам потрібно «погасити» усі

штрафи. Тоді б ми могли заробляти кошти на розвиток Парку. Великі

штрафи не дають можливості придбати навіть елементарне обладнання,

комп’ютери, ми не можемо купити навіть канцелярські товари… Нам

блокують рахунки», — скаржаться працівники відділів. І звичайно ж,

найбільший головний біль — низькі заробітні плати. «Ми б хотіли, аби

нам переглянули тарифні розряди, внесли зміни, потрібні оновлення і в

довіднику професій, який існує ще з початку 2000-х років», — каже Надія

ПЕТРУНЯ.

Працівники відділу рекреації: начальник — Ілля СОРОКАН, заступниця начальника — Тамара ШЕГЕТА,

провідний інженер — Володимир МАРЧУК та провідний фахівець – Анжела ЦЕПЛА. «Карантинний рік

був важким. І туристів було мало, і екскурсій», — кажуть працівники відділу та сподіваються, що все від-

новиться. Ось тільки щоб розвивати рекреацію, необхідно вкладати в неї кошти. А ще в Парку немає

елементарного транспорту, щоб доправляти туристичні групи на маршрути.

Працівники відділів науки та екологічної освіти: науковий співро-

бітник Валентина ДЖУРИК, начальник відділу Зоя ПАВЛЮК-

ПЯТУНІНА, заступник директора з наукової роботи Тетяна

КАЛИНИЧ, провідний фахівець з екологічної освіти Лідія

ГОЛОВАТЮК, природоохоронниця Людмила КОНДРЮК, завідувач-

ка розсадника Наталія БІДЕНА. «В нашій установі найнижчі заробіт-

ні плати, тому є проблема плинності кадрів, молодь виїжджає за

кордон, шукаючи кращої долі. А жаль. Вони розумні, з освітою, а

куди їм діватися, якщо за останні 10—15 років у регіоні не дбали про

створення робочих місць?» «По Чернівецькій області середня заро-

бітна плата — 10 тис. грн, а з нашими окладами у 2 тис. 400 грн ми

отримуємо в межах 4 тис. грн». Окрім озвучених у відділах проблем,

Валентина ДЖУРИК торкнулися ще й такого болючого питання, як

оздоровлення працівників: «У нас упродовж багатьох років уже

ніхто нікуди не їздить відпочивати. Ми не просимося на моря, маємо

поруч санаторії у Трускавці, Моршині, нам хоч би зо дві путівки на

рік, на 10 днів. Я пропонувала колись на зборах, щоб одну путівку

купляла наша профорганізація за свої кошти, а іншу — допомогла б

придбати Атомпрофспілка».

Начальник відділу державної

охорони природно-заповідного

фонду Василь ТОВАРНИЦЬКИЙ

Багато кому з нас траплялося мати
справу з охороною в супермаркеті. Осо-
бисто я двічі був об’єктом підвищеної
уваги охоронців, коли не бажав залишити
пакет з цінними речами у шафці та кроку-
вав з ним до торговельної зали.

Так вчиняю, усвідомлюючи, що комірки,
хоч і замикаються на ключ, принципово не від-
різняються від інших меблів у торговельному
центрі. Супермаркет не надає послуг збері-
гання, як у камері схову на вокзалі, а ви не
укладаєте договору зберігання цінностей, як з
банком, тому жодної відповідальності за зали-
шені речі працівники магазину не несуть. Тож
користування комірками — це те саме, якби
ви залишили свою сумку на стелажі з товара-
ми і пішли далі відділами.

Отже, заборонити вам увійти на територію
закладу з рюкзаком чи сумочкою ніхто не має
права, проте я неодноразово ставав свідком
подібного перешкоджання охороною закладу.

Проблема в тому, що більшість з нас має уяв-
лення, ніби охоронець діє на підставі законо-
давства, але насправді він виконує настанови
лише власної посадової інструкції, яка є нічим
іншим, як побажаннями замовника охоронних
послуг.

Є два типи посадових осіб, які здійснюють
охорону торговельних закладів: це або штат-
ний охоронець магазину, або співробітник
охоронного агентства.

Перший тип — штатний співробітник мага-
зину на посаді охоронця-контролера. Він є
представником внутрішньої служби безпеки
закладу і згідно з посадовою інструкцією має
право:

• викликати поліцію, якщо є підстави
підозрювати відвідувача у скоєнні злочину;

• увічливо попросити покупців показати
вміст сумок, оглядати й перевіряти їх тільки за
згодою покупця, не наполягаючи у випадках
відмови;

• увічливо попросити покупців залишити
речі в камері схову, також не наполягаючи у
разі відмови.

Якщо ж супермаркет охороняється спів-
робітниками охоронного агентства, то дії та-
ких охоронців підпадають під Закон України
«Про охоронну діяльність», згідно з яким
вони отримують право (звісно, у межах
законодавства):

• затримувати до прибуття поліції або
доправляти до найближчого відділення поліції
осіб, підозрюваних у крадіжці або таких, що
становлять загрозу для оточуючих, застосо-
вуючи при цьому спецзасоби і фізичну силу;

• у разі підозри проводити огляд речей
осіб (за їх згодою), якщо ті відмовилися —
затримувати підозрюваних до прибуття
поліції;

• вимагати від осіб припинення проти-
правних дій, дотримання законності та пра-
вопорядку;

• протидіяти правопорушникам і негай-
но повідомляти органи Національної поліції
про вчинення цими особами кримінального
чи адміністративного правопорушення;

• проводити відкриту відео- та фотозйом-
ку подій, як допоміжний засіб запобігання про-
типравним діям.

Додам, що законодавством передбачена
відповідальність за вчинення опору, погроз
або насильства щодо осіб, які здійснюють охо-
ронну діяльність.

На завершення ще раз підкреслю, що
будь-яка охорона магазину не має права
проводити огляд або обшук. Це можуть
робити тільки правоохоронні органи і тіль-
ки в разі, якщо є підозра про скоєння пра-
вопорушення. Тому, якщо охоронець без-
підставно наказує показати йому вміст
вашої сумки — вимагайте виклику наряду
поліції.

Безпечних Вам закупів!
Сергій ФРАНОВСЬКИЙ

м. Славутич

АКТУАЛЬНО

Якщо ви стали об’єктом підвищеної уваги охоронців
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

З нагоди Дня Соборності України в Енергодарі відбу-
лося покладання квітів до пам’ятного знака «Герої нашо-
го часу» біля Енергодарської загальноосвітньої школи
№2. 

Пам’ять захисників, які загинули у боротьбі за незалеж-
ність, суверенітет і територіальну цілісність держави, пред-
ставники міської влади та адміністрації Запорізької АЕС вша-
нували хвилиною мовчання.

Соборність — це не лише пам’ять про минуле, вона
потребує згуртованої спільної праці та взаємодії у кожному
куточку сучасної України, коли всі українці, з різних регіонів,
різних професій та різного віку спілкуються, закладають фун-
дамент для важливого майбутнього нашої країни.

ВІДЗНАЧИЛИ ДЕНЬ СОБОРНОСТІ УКРАЇНИ СПІВЧУТТЯ

Гуртуватися заради майбутнього
Товариство атомників за-

знало непоправної втрати: 24
січня 2021 року перестало би-
тися серце керівника Аварій-
но-технічного центру «Енерго-
атома» — 51-річного Михайла
Гашева.

Усе своє життя Михай-
ло Хазреталійович присвятив
атомній енергетиці. Розпо-
чавши трудову діяльність на
Хмельницькій АЕС черговим
дозиметристом, він поступо-
во виріс до начальника зміни
електростанції. Тривалий час
був головним держінспекто-
ром з ядерної та радіаційної
безпеки.

У 2010 році під керів-
ництвом Михайла Гашева ус-
пішно завершено роботи з
продовження термінів експ-
луатації енергоблоків №1 та
№2 Рівненської АЕС — пер-
ших енергоблоків українських
атомних електростанцій, тер-
мін експлуатації яких було
продовжено.

Михайло Хазреталійович
працював заступником го-
ловного диспетчера ДП НЕК
«Укренерго», радником пре-
зидента «Енергоатома» і Мі-
ністра енергетики та вугільної
промисловості, а з 2018-го

очолював ВП «Аварійно-тех-
нічний центр» ДП НАЕК «Енер-
гоатом».

Професіонал найвищого
ґатунку, мудрий та уважний
Вчитель-наставник, надійний і
вірний товариш, порядна та
чуйна людина — саме таким
пам’ятатимуть Михайла Хаз-
реталійовича колеги та друзі.
Щирі співчуття родині. Світла
та вічна пам’ять. Добрий спо-
мин про Михайла Гашева та
його внесок у розвиток атом-
ної енергетики назавжди за-
лишаться з нами.

Колектив «Енергоатома» висловлює співчуття рідним та
близьким Михайла ГАШЕВА

Валерій Володимирович
народився у м. Запоріжжя.
Після успішного закінчення
школи (з медаллю) вступив до
Запорізького індустріального
технікуму, який також закінчив
з відзнакою, опанувавши спе-
ціальність техніка-електрика.
Наступним життєвим етапом
стала армійська служба у тан-
кових військах, був команди-
ром танка. Після демобілізації
В.В. Шумило переїхав до м.
Жовті Води, де розпочав тру-
довий шлях на Східному гірни-
чо-збагачувальному комбінаті.

З 1972 по 1987 рік пра-
цював у Центральній енер-
голабораторії підприємства.
Важко уявити той обсяг важ-
ливих виробничих завдань, що
їх успішно вирішував Вале-
рій Володимирович. Числен-
ні відрядження на Інгульську
та Смолінську шахти, дільни-
ці підземного вилуговування
«Братське», «Казанка», вве-
дення в експлуатацію механіз-
мів і підстанцій. Водночас без
відриву від виробництва він з
відзнакою закінчив Криво-
різький гірничо-рудний інсти-
тут, здобувши кваліфікацію
інженера-електрика. Сміливі
нестандартні рішення, опера-
тивність, вміння чітко сплану-
вати та організувати колектив-
ну діяльність — усе це період
роботи в енерголабораторії,
де Валерій Володимирович
набув високого професіона-
лізму та став спеціалістом ви-
сокого класу.

З 1987 року В.В. Шумило
працював головним енергети-
ком ГМЗ, спрямувавши свої
знання та вміння на впро-
вадження нововведень, мо-
дернізацію енергообладнання
заводу.

Протягом 26 років з 1994
року Валерій Володимирович
працював головним енергети-
ком ДП «СхідГЗК». Усе потуж-

не енергетичне господарство
комбінату він тримав у полі
свого зору: жоден об’єкт не
залишався поза його увагою.
В.В. Шумило був непересіч-
ною особистістю, його шану-
вали керівники служб та під-
розділів підприємства, ділові
партнери комбінату, пред-
ставники органів держав-
ної влади, колеги-енергетики
всього регіону. Енергетичній
справі В.В. Шумило присвя-
тив усе своє трудове життя,
був вимогливим до себе та до
інших, його поважали за спра-
ведливість, інтелігентність, лю-
дяність, високий професіона-
лізм, мудрість керівника. В.В.
Шумило створив працездат-
ний, професійний колектив
енергослужби, який продов-
жує справу свого вчителя.

Валерій Володимирович
був турботливим чоловіком,
люблячим батьком та дідусем.

Висловлюємо співчуття
рідним та близьким покійного.
Світла пам’ять про Валерія
Володимировича Шумила на-
завжди залишиться в серцях
усіх, хто його знав.

Адміністрація,
профком, рада ветеранів

ДП «СхідГЗК»

24 січня на 72-му році раптово пішов із життя Валерій
Володимирович ШУМИЛО, Почесний ветеран праці ДП
«СхідГЗК», Заслужений енергетик України, чудова, цілес-
прямована людина з тривалим шляхом самовдосконален-
ня, один із кращих фахівців у своїй професії.

Водій автотранспортного госпо-
дарства (АТГ) Южно-Української
АЕС Олександр Костюк під час
пожежі допоміг урятувати з вогню
літнє подружжя — Любов та Воло-
димира Тригубів, які мешкають у
смт Костянтинівка, що поряд з міс-
том-супутником ЮУАЕС (входить до
Южноукраїнської ОТГ).

Пожежа — це завжди страх, матері-
альні втрати та загроза життю. А якщо в
епіцентрі вогню опиняються старенька
бабуся та прикутий до ліжка дідусь,
така загроза зростає в рази. І якби не
сусіди… Пані Любов та пан Володимир
наступний день могли б не зустріти.

Сталося лихо 7 січня, на Різдво. Піс-
ля святкової вечері їхня дочка, праців-
ниця хімцеху ЮУАЕС Лариса Тригуб,
яка живе разом з батьками, побажала
рідним добраніч та пішла відпочивати
до великого будинку. Дідусь із бабусею,
які мешкають у меншій хаті, готувалися
до сну. Але поспати не довелося — ця
ніч для них видалася ні доброю, ні спо-
кійною. 

Зайнялося у прибудові до літньої
кухні через коротке замикання. «Почула
голоси, люди щось кричать. Виходжу
надвір, а тут уже полум’я вирує», —
навіть через тиждень Лариса Тригуб не
може без емоцій згадувати той вечір.
Так сталося, що сусіди раніше за неї

побачили пожежу. Не просто побачили,
а й кинулися на допомогу. Серед пер-
ших — водій автотранспортного госпо-
дарства атомної станції Олександр
Костюк та його дружина Оксана, які
живуть поруч через дорогу. Поки жін-
ка телефонувала рятувальникам, Олек-
сандр вивів з полум’я перелякану на
смерть бабусю. А далі вже разом з
іншими односельцями та рідними по-
горільців винесли з кімнати, в якій гос-
подарювало полум’я, дідуся.

У 1-му Державному пожежно-ряту-
вальному загоні (1ДПРЗ) відреагували
оперативно. Його бійці на місці події
були вже за 9 хвилин.

Рятувальники оцінили сміливість і
безстрашність водія ЮУАЕС. «Небагато
людей, які добровільно, з власної ініціа-
тиви готові допомогти в такій ситуації.
Свідомо піти без підготовки в осередок
пожежі — це мужній вчинок.  Життя лю-
дей для нас найцінніше. Тому ми напра-
вимо керівництву автотранспортного
господарства атомної станції  лист з
проханням про заохочення Олександ-
ра Костюка», — повідомив заступник
начальника загону з питань оператив-
ного реагування та цивільного захисту
1ДПРЗ ГУ ДСНС України в Миколаївсь-
кій області Євген Завалій.

Герой-рятівник виявився скром-
ним. Погодившись на зустріч, у розмові
з нами він старався похвалити інших:
«Усі разом гасили. Сусіди молодці. Всі
воду тягали. Пожежники теж дуже
швидко приїхали».

Запитуємо, чи не страшно було, чи
усвідомлював загрозу власному жит-
тю? «Та ні, — відповідає. — Не до того
було. Все сталося дуже швидко». А сам
хід подій переповідає вже зовсім бу-
денно: «Дивлюся — полум’я. Бабуся
стояла у дверному отворі, не могла
вийти. Виніс її під руки. Сусіди кричать:
ти гориш. Загасили мене. Потім забіг
до хати рятувати діда. Онук допоміг.
Витягли. От і все».

Найкраще характеризують Олек-
сандра Костюка його колеги. Водій АТГ
Роман Тяжкун: «Сашу знаю дуже давно.
17 років тому ми з ним працювали
разом в «Юженергобуді». 2004-го він, а

слідом за ним і я перейшли до авто-
транспортного господарства атомної
станції. Він людина, яка завжди виру-
чить. Не важливо — робочий це час чи
вихідний день. Йому зателефонуй,
скажи, передай — він приїде, допомо-
же, чи то в особистих справах, чи по
роботі. Справжній водій, справжній
помічник, справжній товариш».

Диспетчер АТГ Тетяна Добрінова:
«Це один з кращих наших працівників.
Розумний, відповідальний. На нього
можна покластися, не потрібно пов-
торювати двічі. До всього він ще й
справжній наставник. І я зовсім не зди-
вована його вчинком. Не уявляю, щоб
він пройшов осторонь чужої біди. Як
кажуть, з таким можна іти в розвідку».

Начальник колони АТГ Павло Гавва:
«Мені приємно, що в нас працюють такі
люди. Вважаю його героєм. А його вчи-
нок — то правило нашого життя, нашо-
го підприємства. Ми завжди готові
прийти на допомогу: нашим колишнім
працівникам, беручи участь в акції
«Ветеран», діткам у скрутних життєвих
обставинах, збираючи речі та гроші для
Центру дитячої реабілітації, військовим
на передовій, ремонтуючи бойову тех-
ніку. А Олександр Костюк — приклад
для інших».

Що ж до сусідки, то, без перебіль-
шення, до кінця життя Лариса Тригуб
пам’ятатиме небайдужих людей, які
врятували її батька та матір.

Сьогодні в кімнаті, де мешкає літнє
подружжя, мало що нагадує про біду,
яка сталася нещодавно. І це також
завдяки сусідам та добровільним по-
мічникам. Вони безкоштовно привезли
шифер та допомогли перекрити части-
ну покрівлі, що згоріла, відмивали, при-
бирали, фарбували та клеїли шпалери
у помешканні стареньких. Усе — без-
коштовно.

Потроху заспокоюються та повер-
таються додому і хвостаті «вихованці»
Лариси Тригуб — бездомні кішки, яки-
ми вона опікується вже не перший рік,
влаштувавши в себе вдома своєрідний
притулок для чотирилапих безхатьків.
Життя триває.

Галина МЕДВІНСЬКА

ГЕРОЇЧНИЙ ВЧИНОК

Рятував з вогню літнє подружжя

ЧИ ЗНАЄТИ ВИ, ЩО…

Чи знаєте ви, що один з методів виявлення вірусу
COVID-19, який дає найшвидший результат, заснований на
ядерній технології? 

У зв’язку з поширенням у всьому світі COVID-19, Між-
народне агентство з атомної енергії (МАГАТЕ) у партнерстві з
Продовольчою і сільськогосподарською організацією Об’єд-
наних Націй (ФАО) запропонувало країнам свою підтримку та
експертні знання, щоб допомогти їм використовувати один з
найбільш точних лабораторних методів виявлення, відстежен-
ня і вивчення коронавірусу – полімеразної ланцюгової реакції зі
зворотною транскрипцією в реальному часі (ОТ-ПЛР у реаль-
ному часі).

МАГАТЕ в партнерстві з ФАО вже понад 20 років навчає
фахівців у всьому світі використання методу і надає їм відповідне
обладнання, зокрема через свою Мережу лабораторій ветери-
нарної діагностики VETLAB. Останнім часом цей метод також
використовується для діагностики інших захворювань, таких як
Ебола, Зіка, MERS-Cov, SARS-Cov-1 та інших важких зоонозних
інфекцій і хвороб тварин. Метод має високу чутливість і точність,
з його допомогою можна поставити надійний діагноз лише за
три години, тоді як лабораторіям для цього зазвичай потрібно в
середньому від 6 до 8 годин. І має меншу ймовірність помилок,
оскільки увесь процес може бути виконаний в одній закритій
пробірці.

Ядерні технології у боротьбі з COVID-19


